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Postadress Box 8311 S-104 20 Stockholm 
Besöksadress Fleminggatan 4 Tel 08-508 26000 

 

 
 Tid: 5 april 2005 kl 15.00 –  15.50 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 14 april 2005 
  

 
 
Leif Rönngren   Sten Nordin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande 
Per Bolund (mp) 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Margarita Pulido (s) 
Mats Rosén (kd) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m) 
Claes Fleming (fp) 
Olivia Hasahya (s) 
Petter Lindfors (m) 
Jimmy Lindgren (s), tjänstgörande 
Björn Nyström (kd) 
Kajsa Stenfelt (v), tjänstgörande 
Jan Tigerström (m) 
Göran Wrene (s) 
 

 
Tjänstemän 

 T f gatu- och fastighetsdirektören Göran Gahm och nämndsekreteraren Hans 
Engstrand. Vidare tjänstemännen vid kontoret John Godberg, Lennart Gustafsson, 
Monica Hildingson, Bengt Hjelm, Eva Leijon, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 
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 § 1 
Justering 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden utsåg vice ordföranden Sten Nordin (m) att 
tillsammans med ordföranden Leif Rönngren (s) justera dagens protokoll. 
Justering sker senast den 19 april 2005 i Stadshuset. 
 
 

 § 2 
Frågor för beredning och information från kontoret 
 
Skrivelser för beredning 
----------------------------- 
Anmälan gjordes av inkomna skrivelser till gatu- och fastighetsnämnden enligt 
följande: 
 
1 Sänk hastigheten på Grycksbovägen! av ledamoten Mats Rosén (kd) och 

ersättaren Björn Nyström (kd). 
 
2 Nya upplåtelseavgifter för torghandel m m av ordföranden Leif Rönngren m fl (s) 
 samt ledamöterna Per Bolund (mp) och Ann-Marie Strömberg (v). 
 
3 Utbyggnad av skolor och förskolor i nybyggda bostadsområden av ordföranden 
 Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Per Bolund (mp) och Ann-Marie 
 Strömberg (v). 
 
4 GFK – var god dröj! av ersättaren Petter Lindfors (m). 
 
5 Förbättra trafiksäkerheten på Hammarby allé och Lugnets allé i Hammarby Sjöstad 

av ersättaren Petter Lindfors (m). 
 
6 Redovisning av parkering av ledamoten Anna Wersäll (m). 

7 Gör det möjligt för taxi att utföra sitt arbete av vice ordföranden Sten Nordin (m). 

Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att överlämna skrivelserna till gatu- och 
fastighetskontoret för beredning. 
 
 
Fråga om  parkeringsutredning i Västberga 
--------------------------------------------------- 
 
Regionchefen Eva Olsson vid gatu- och fastighetskontoret besvarade fråga av 
ledamoten Berthold Gustavsson (m) om parkeringsutredning i Västberga. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden tackade för svaret. 
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Fråga om snöröjning och städning av cykelbanor 
----------------------------------------------------------- 
 
T f gatu- och fastighetsdirektören Göran Gahm besvarade fråga av ledamoten Per 
Bolund (mp) om snöröjning och städning av cykelbanor. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden tackade för svaret. 
 
 
Ändring av sammanträdesdag i maj 
------------------------------------------ 
 
Beslut 
 
På förslag av ordföranden Leif Rönngren (s) och vice ordföranden Sten Nordin (m) 
beslöt nämnden ändra dag för sammanträde i maj 2005 från den 24 maj till den 31 
maj. 
 
 

 § 3 
Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Anmälan gjordes av inkomna skrivelser, protokollsutdrag m m till gatu- och  
fastighetsnämnden vilka förtecknats i promemoria av den 29 mars 2005 och, vad 
gäller senare inkomna skrivelser m m, i promemoria av den 5 april 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt dels godkänna anmälan dels delta med sex 
förtroendevalda (3 + 3) i IFHP:s Working Party Urban Land Policy i Istanbul Turkiet 
den 24-26 april 2005. 
 
 

 § 4 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom  
gatu- och fastighetskontoret 
Dnr 2005-010-00131 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden lägger anmälan till  handlingarna.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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 § 5 
Aktualitetsprövning av Översiktsplan 99 och inför arbetet med att ta fram en för 
staden gemensam framtidsbild ”Vision Stockholm 2030”. Remiss  
Dnr 2005-512-00135 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden besvarar stadsbyggnadsnämndens remiss med 
 kontorets utlåtande. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 6 
Stockholm - en friluftsstad sommar som vinter. Skrivelse från Cecilia 
Obermüller (mp) och Viviann Gunnarsson (mp). Remiss   
Dnr 2004-000-03950 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss med kontorets 
 utlåtande. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av ordföranden  Leif Rönngren m fl 
(s), vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamöterna Per Bolund (mp), Ulf 
Fridebäck m fl (fp) och Mats Rosén (kd) samt tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt 
(v), att återremittera ärendet, att ge kontoret i uppdrag att ta fram en kostnadsberäkning 
på en friluftskarta för Stockholm samt att därutöver anföra följande: 
 
 Stockholm har med sina stora, stadsnära strövområden potential att bli en 
 världsledande friluftsstad. För detta krävs dock att staden tar ett samlat grepp om 
 friluftsfrågorna och på ett mer samordnat sätt förmedlar information om alla 
 friluftsmöjligheter i närområdet till Stockholmarna.  
 
 

 § 7 
Anmälan av inspektionsrapport från stadsarkivet samt kontorets 
åtgärdsprogram  
Dnr 2005-040-00719 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 16 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden fastställer kontorets åtgärdsprogram för 
 stadsarkivets yrkanden beträffande arkivverksamheten. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 8 
Överenskommelse med Mariastaden AB om exploatering för bostäder inom 
fastigheten Ladugårdsgärdet 1:33 m m  
Dnr 2003-512-04153 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 21 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner förslag i utlåtandet till 
 överenskommelse med Mariastaden AB om exploatering för bostäder inom 
 fastigheten Ladugårdsgärdet 1:33 m m. 
2 Nämnden bemyndigar kontoret att vidta erforderliga åtgärder för 
 överenskommelsens genomförande. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 9 
Anmälan av kollektivtrafikutskottets protokoll nr 2/2005  
 
Anmälan gjordes av protokoll från gatu- och fastighetsnämndens kollektivtrafikutskott  
för den 8 februari 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden godkände anmälan. 
 
 

 § 10 
Anmälan av handikapprådets protokoll nr 1/2005  
 
Anmälan gjordes av protokoll från gatu- och fastighetsnämndens m fl handikappråd 
för den 10 februari 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden godkände anmälan. 
 
 

 § 11 
Leverantörernas syn på gatu- och fastighetskontoret som beställare 
Dnr 2002-600-02727 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 16 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
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 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner kontorets redovisning av 
 leverantörsenkäten 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 12 
Cykelbanor på Gjörwellsgatan. Genomförandebeslut  
Dnr 2005-322-01095 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 19 januari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att anlägga cykelbanor samt 
 att bygga om de obevakade övergångsställena. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 13 
Cykelbanor och stombusshållplatser på Gamla Essinge Broväg. 
Genomförandebeslut  
Dnr 2005-322-01096 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 1 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att anlägga cykelbanor samt 
 att bygga om busshållplatserna. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 14 
Kostnadsutveckling av driftverksamheter för Stockholm jämfört med andra 
kommuner och även internt mellan stadsdelsnämnderna  
Dnr 2003-660-03054 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 15 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner kontorets redovisning. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 
A1.     
 
Ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga A2. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner kontorets redovisning. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och 
Anna Wersäll (m) enligt det av vice ordföranden Sten  Nordin m fl (m) framställda 
yrkandet. 
 
Ledamöterna Ulf Fridebäck (fp) och Martina Lind (fp) enligt det av ledamoten Ulf 
Fridebäck m fl (fp) framställda yrkandet. 
 
 

 § 15 
Ändrad detaljplan för fastigheten Blekholmen 3 inom stadsdelen Norrmalm. 
Remiss  
Dnr 2005-512-00252 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan inom fastigheten 
 Blekholmen 3 i stadsdelen Norrmalm, S-Dp 2001-16924-54.  
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 16 
Stockholms första idrottscentrum vid Eriksdalsbadet. Motion av Caroline 
Lundbom (fp) och Ulf Fridebäck (fp), 2004:74  
Dnr 2004-630-04083 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
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 Gatu- och fastighetsnämnden åberopar och överlämnar kontorets utlåtande till 
 kommunstyrelsen som svar på remissen av motionen.  
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga B1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga B2. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak bifalla kontorets förslag samt att därutöver anföra följande: 

 
 Nämnden vill i detta skede inte ta ställning i frågan om på vilket sätt man i 

framtiden ska förfara med spåren. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 § 17 
Framställan om markförvärv från Storbritanniens, Förbundsrepubliken 
Tysklands och USA:s ambassader för att stärka den yttre säkerheten vid 
respektive ambassadområde  
Dnr 2004-410-03744, 2005-410-00206 och 2005-410-00821 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att förhandla om försäljning 
 av delar av fastigheterna Östermalm 1:24 och Östermalm 3:58 till Storbritannien, 
 Förbundsrepubliken Tyskland och USA i enlighet med utlåtandet. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa en ny detaljplan för det aktuella 
 området. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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 § 18 
Översyn av Utemiljöprogrammet, Stockholm – en stad för alla.  
Skrivelse från Roger Mogert (s) 
Krav på basanpassning enligt beslut i kommunfullmäktige. Inriktningsbeslut  
Dnr 2004-005-03338 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 15 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att arbetet med en översyn av 
 Utemiljöprogrammet, Stockholm – en stad för alla, och kravet på basanpassning 
 samordnas och slås samman till ett program med stadens riktlinjer för 
 tillgänglighet.  
2 Nämnden beslutar att arbetet med stadens riktlinjer för tillgänglighet utförs av 
 Tillgänglighetsprojektet enligt utlåtandet.  
3 Nämnden godkänner utlåtandet som svar på skrivelse från Roger Mogert (s)  
      2004-10-01.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 19 
Informationskampanj enligt beslut i kommunfullmäktige och pris för god 
tillgänglighet enligt skrivelse från Roger Mogert (s). Genomförandebeslut  
Dnr 2005-000-00288 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 15 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att Tillgänglighetsprojektet får i uppdrag att 
 genomföra en informationskampanj enligt kommunfullmäktiges beslut 2003-11-
 17 och kontorets utlåtande.  
2 Nämnden överlämnar förslaget om ett årligt pris för god tillgänglighet, enligt 
 skrivelse från Roger Mogert 2005-01-25 och kontorets utlåtande, till 
 kommunstyrelsen för beslut.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 20 
Avtal med fastighetsverket om köp av markområden i Albano och Värtan m m  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av gatu- och fastighetskontoret, att låta 
ärendet utgå. 
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 § 21 
Revisionsrapporten ”Investeringsprocessen i Stockholms stad”  
Dnr 2005-130-00383 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 21 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att som yttrande över rapporten, till 
 nämndens revisorer (revisorsgrupp 2), överlämna och åberopa kontorets utlåtande.  
2 Nämnden beslutar att omedelbart justera beslutet. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
C. 
 
 

 § 22 
Revisionsrapporten ”Byggherrens syn på samverkan med Stockholms stad vid 
nyproduktion av bostäder”  
Dnr 2005-130-00309 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 21 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att som yttrande över rapporten, till 

nämndens revisorer (revisorsgrupp 2), överlämna och åberopa kontorets utlåtande.  
2 Nämnden beslutar att omedelbart justera beslutet. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D2. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att  i 
huvudsak bifalla kontorets förslag samt att därutöver anföra följande: 
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 Nämnden är av den uppfattningen att alla inblandade ska involveras i processen. I 
projektsamverkan ska man tillsammans arbeta mot målet att få ner 
byggkostnaderna och bygga så billigt som möjligt, vilket är en av 
huvuduppgifterna inom ramen för 20K. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 § 23 
Vägval inför färjeförbindelse i Hammarby Sjöstad  
Dnr 2003-670-01169 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 22 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att anlägga en eldriven 
 linfärja mellan dagens två punkter samt att avvakta ett genomförande av 
 färjeförbindelsen till den tredje förbindelsepunkten. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av ordföranden  Leif Rönngren m fl 
(s), vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamöterna Per Bolund (mp), Ulf 
Fridebäck m fl (fp) och Mats Rosén (kd) samt tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt 
(v), att återremittera ärendet samt att därutöver anföra följande: 

 
 Nämnden anser att ärendet ska remitteras till berörd stadsdelsnämnd för 

synpunkter. 
 
 

 § 24 
Upprustning av Tengdahlsparken. Reviderat genomförandebeslut  
Dnr 2002-681-03924 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 9 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att genomföra projektet i 
 enlighet med kontorets utlåtande. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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 § 25 
Upphandling av årsavtal för beläggningsarbeten i Region Innerstad  
Dnr 2005-600-00814 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 8 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden uppdrar åt kontoret att genomföra 
 upphandlingen samt ge förvaltningschefen i uppdrag att fatta tilldelnings- och 
 anskaffningsbeslut. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga E. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 

 
 Miljöcertifierade företag ska ges fördel i upphandlingsärenden. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag.  
 
 

 § 26 
Minskad trafik på Högbergsgatan. Skrivelse från Katarina-Sofia stadsdelsnämnd  
Dnr 2005-360-00495 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 22 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på skrivelsen. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga F. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 

 
 Nämnden vill att översynen ska ske i enlighet med vad kontoret har beslutat. I 

händelse av att kontoret genom översynen finner att åtgärder för att komma till 
rätta med trafiksituationen på Högbergsgatan är nödvändiga, så ska dessa 
genomföras omgående och ej invänta de av kontoret planerade eventuella åtgärder 
under 2006-2007. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
 

 § 27 
Överföring av kulturfastigheter till AB Stadsholmen. Genomförandebeslut  
Dnr 2004-770-02046 
 
Gatu- och fastighetskontoret samt fastighets- och saluhallskontoret hade den 16 mars 
2005 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs - vad avser gatu- och fastighetsnämnden - enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner de i utlåtandet föreslagna 
 fastighetsöverföringarna till Stadsholmen AB enligt utlåtandets bilaga 1.  
2 Nämnden godkänner att ej överföra objekt enligt utlåtandets bilaga 3. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorens förslag. 
 
 

 § 28 
Uteserveringar året runt. Motion av Mikael Söderlund (m), 2005:8  
Dnr 2005-422-00700 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner och åberopar kontorets utlåtande som 
 remissvar på motionen.  
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
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Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga G1. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner och åberopar kontorets utlåtande som 
 remissvar på motionen.  
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s), ledamöterna Hasan Dölek (s), Karin Hanqvist (s), 
Margarita Pulido (s) och Per Bolund (mp) samt tjänstgörande ersättarna Jimmy 
Lindgren (s) och Kajsa Stenfelt (v) enligt bilaga G2. 
 
 

 § 29 
Ny detaljplan för område vid kv Glädjen m m i stadsdelen Stadshagen.  
Remiss  
Intentionsavtal mellan Stockholms stad och koloniföreningen Karlbergs-Bro Ek 
För 
Dnr 2005-512-00724 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan för område vid kv 
 Glädjen m m i stadsdelen Stadshagen, S-Dp 2003-14972-54. 
2 Nämnden godkänner för sin del till utlåtandet bilagt intentionsavtal 
 mellan gatu- och fastighetsnämnden och koloniföreningen Karlbergs-Bro Ek För.  
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) 
yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga H1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga H2. 
 
Ledamoten Per Bolund (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga H3. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Kajsa 
Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak bifalla kontorets 
förslag samt att därutöver anföra följande: 

 
 AB Familjebostäders projekt är viktigt för stadens utbyggnadsmål. Det är av 

yttersta vikt att kontoret ser över de tekniska möjligheterna att genomföra 
projektet på ett sätt som gör att den tidigare tidplanen för projektet kan hållas 
(byggstart för bostäder april 2006), exempelvis genom att anlägga gata och 
påbörja husbyggnation parallellt. 

 
 Det finns ett stort behov av förskolor på nordvästra Kungsholmen. Fastigheten 

Mariedal 1, som ägs av staden och idag hyrs ut till Länkarna, skulle kunna rymma 
nybebyggelse för förskola. Läget är bra och tomten är stor. Nämnden föreslår att 
kontoret prövar möjligheten till nybebyggelse av förskola på fastigheten Mariedal 
1. 

 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Per Bolund (mp) enligt det av honom framställda yrkandet. 
 
 

 § 30 
Upprustning av Kaknäs skjutbanor och Fanjunkarbostaden. 
Genomförandebeslut  
Dnr 2005-410-00721 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 21 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner i utlåtandet redovisat förslag till  
 upprustning av Kaknäs skjutbanor och uppdrar åt kontoret att genomföra 
 beslutade arbeten. 
2 Nämnden godkänner i utlåtandet redovisat förslag till upplåtelse av 
 ”Fanjunkarbostaden” och uppdrar åt kontoret att genomföra beslutet.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
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 § 31 
Ändrad detaljplan för kvarteret Tanklocket m m i Rågsved. Remiss   
Dnr 2005-512-00419 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan inom kvarteret 
 Tanklocket m m i Rågsved, S-Dp 2004-06275-54. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal för genomförandet 
 av exploateringen inklusive upplåtelse av marken. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 32 
Ändrad detaljplan för bussdepå vid Majrovägen i Gubbängen. Remiss av 
programförslag och inriktningsbeslut  
Dnr 2005-512-00479 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 3 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på remissen.  
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga I1. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Det är angeläget att finna en ny lokalisering för en bussdepå i södra Stockholm 
eftersom det är en ersättning för långt gångna planer på bostadsbebyggelse i t.ex. 
kvarteret Persikan på Södermalm som idag är ett av SL:s bussgarage. 

 
Nämnden anser att det vore önskvärt att placera bussdepån på redan exploaterad 
mark. Det innebär att SL bör studera möjligheter till ett effektivt utnyttjande av 
marken. SL uppmanas av nämnden att undersöka om bussuppställningen kan ta 
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mindre yta, om personalparkeringen kan effektiviseras eller andra liknande 
åtgärder kan vidtas. 

 
Grönmarksintrång ska kompenseras genom att grönsambanden mellan 
Majroskogen och området vid Gubbängens IP förstärks. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Per Bolund (mp) och tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) enligt 
bilaga I2. 
 
 

 § 33 
Detaljplan för del av kv Linaberg i Mariehäll. Remiss  
Dnr 2005-512-00599 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 3 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen. 
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Per Bolund (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga J1. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen. 
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Reservation 
 
Ledamoten Per Bolund (mp) enligt det av honom framställda yrkandet. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
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Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
J2. 
 
 

 § 34 
Markanvisning för bostäder inom fastigheterna Ulvsunda 1:3 och Ulvsunda 1:39 
i Ulvsunda (Lillsjönäsvägen) till Seniorgården AB. Inriktningsbeslut  
Dnr 2005-411-00155 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 15 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheterna
 Ulvsunda 1:3 och Ulvsunda 1:39 till Seniorgården AB (inriktningsbeslut). 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal enligt förslag i 
 utlåtandet.  
3 Nämnden uppdrar åt kontoret att i samråd med berörda organ utarbeta förslag till 
 gemensamt kompensationsprogram för detta projekt och LIDL-butik vid 
 Lindstigen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 35 
Återförsäljning av kolonistugor inom Riksby koloniområde  
Dnr 2005-414-01097 
 
Gatu- och fastighetskontoret samt Bromma stadsdelsförvaltning hade den 15 mars 
2005 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser gatu- och fastighetsnämnden - enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner det till kontorens utlåtande bilagda 
 förslaget till försäljningsavtal. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 36 
Överenskommelse om exploatering avseende kv Långskeppet  i Norra Ängby. 
Genomförandebeslut  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av gatu- och fastighetskontoret, att låta 
ärendet utgå. 
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 § 37 
Markanvisning för bostäder i anslutning till kv Svanholmen (Vårbergs sjukhem) 
i Vårberg till AB Familjebostäder. Inriktningsbeslut  
Dnr 2005-411-00715 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 9 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner markanvisning till AB 
 Familjebostäder för bostäder i anslutning till kv Svanholmen (Vårbergs sjukhem) 
 i Vårberg. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja en programstudie (inriktningsbeslut). 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 38 
Beaktande av miljöarbete vid upphandling. Skrivelse från Per Bolund och Åsa 
Romson (båda mp)  
Dnr 2005-600-00284 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 1 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på skrivelsen.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 39 
Ändrad detaljplan för del av kvarteret Futharken m m i stadsdelen Norra 
Ängby. Remiss av programförslag  
Dnr 2005-512-00585 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss till ändrad detaljplan för del 
 av kvarteret Futharken m m i stadsdelen Norra Ängby, PS-Dp-2004-05389. 
2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
K. 
 
 

 § 40 
Ändrad detaljplan för fastigheterna Gunnebo 10 och 11 i stadsdelen Solhem. 
Remiss  
Dnr 2005-512-00518 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan inom 
 fastigheterna Gunnebo 10 och 11 i stadsdelen Solhem, S-Dp 2004-04834-54. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt efter överläggning, på förslag av ordföranden  Leif 
Rönngren m fl (s), vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamöterna Per Bolund 
(mp), Ulf Fridebäck m fl (fp) och Mats Rosén (kd) samt tjänstgörande ersättaren Kajsa 
Stenfelt (v), att återremittera ärendet samt att därutöver anföra följande: 

 
 Nämnden uppdrar åt gatu- och fastighetskontoret att redovisa fördelningen mellan 
 hyresrätter och bostadsrätter i området samt att även redovisa vad som hänt de 
 företag som fått flytta från området. 
 
 

 § 41 
Ändrad detaljplan för del av fastigheten Smålänningen 3 m m i stadsdelen 
Blackeberg. Remiss  
Dnr 2005-512-00587 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan för del av 
 fastigheten Smålänningen 3 m m i stadsdelen Blackeberg, S-Dp 2004-047789-54. 
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
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Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
L. 
 
 

 § 42 
Exploateringsavtal med JM AB rörande fastigheten Druvklasen 1 i Liljeholmen  
Dnr 2004-512-03976 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner exploateringsavtal med JM AB rörande 
 fastigheten Druvklasen 1 i Liljeholmen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 43 
Redovisning av försöksprojekt med Lane Lights på Drottningsholmsvägen i 
Bromma  
Dnr 2005-640-00581 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 20 januari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner redovisningen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 44 
Redovisning av försöksprojekt med dynamiskt farthinder på Slättgårdsvägen, 
Mälarhöjden  
Dnr 2005-360-00580 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 24 januari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner redovisningen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
M. 
 
 

 § 45 
Landskapspark på Årstafältet - utbyggnader längs Ersta Gårdsväg. 
Genomförandebeslut  
Dnr 2004-681-04019 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 8 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden fattar genomförandebeslut om utbyggnad av 
 Årstafältets landskapspark, delen längs Ersta Gårdsväg till en bedömd kostnad av 
 12,6 mnkr. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 46 
Körbanemarkeringars färg och form. Redovisning av försöksverksamhet i 
Stockholm 
Dnr 2005-620-01122 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner lämnad redovisning. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 47 
Skötsel av Järva friområdet genom betesdrift och Hästa Gårds utveckling. 
Genomförandebeslut  
Dnr 2002-511-03799  
 
Gatu- och fastighetskontoret samt stadsbyggnadskontoret hade den 1 februari 2005 
avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs -  vad avser gatu- och fastighetsnämnden - enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar, trots att inriktningsprogrammet ej 
 behandlats i nämnden, att arbetet med Hästa Gårds utveckling och landskapets 
 hävd kan fortsätta. 
2 Nämnden beslutar om genomförande av utbyggnaden av Hästa Gård och 
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 genomförande av områdets hävd i enlighet med kontorets utlåtande. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 48 
Årstaskogen – Årsta holmar naturreservat. Remiss  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av gatu- och fastighetskontoret, att låta 
ärendet utgå. 
 
 

 § 49 
Miljöupprustning av stråket Hjälmarsvägen – Årstavägen – Åmänningevägen. 
Genomförandebeslut etapp 2  
Dnr 2003-370-03526 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 7 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att etapp 2 Årstavägen - Åmänningevägen 
 skall genomföras under åren 2006-2007. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 50 
Ändrad detaljplan för kvarteret Videbusken i Midsommarkransen. Remiss   
Dnr 2005-512-00519 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan vid kvarteret 
 Videbusken i Midsommarkransen, S-Dp 2004-09161-54. 
2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
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Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
N. 
 
 

 § 51 
Markanvisning för bostäder inom del av fastigheten Årsta 1:1 (Årstalänken) i 
Årsta till AB Svenska Bostäder, HSB Bostad AB och AB Familjebostäder. 
Inriktningsbeslut  
Dnr 2004-411-01177 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostäder inom del av fastigheten 
 Årsta 1:1, delområde 1, till AB Svenska Bostäder och ger kontoret i uppdrag att 
 träffa markanvisningsavtal. 
2 Nämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Årsta 1:1, delområde 2, till 
 HSB Bostad AB och ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal. 
3 Nämnden anvisar mark för bostäder inom del av fastigheten Årsta 1:1, delområde 
 3, till AB Familjebostäder och ger kontoret i uppdrag att träffa 
 markanvisningsavtal. 
4 Nämnden ger kontoret i uppdrag att genomföra en markanvisningstävling inom 
 fastigheten Årsta 1:1, delområde 4, enligt förslag i utlåtandet och att träffa mark-
 anvisningsavtal med den byggherre som vinner tävlingen. 
5 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet (inriktningsbeslut). 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 52 
Cykelstråk mellan Alviksbron och Alviksplan. Genomförandebeslut  
Dnr 2003-322-03462 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu-och fastighetsnämnden fattar genomförandebeslut om ett motriktat cykelfält 
 och breddning av Runda Vägen.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 53 
Inkomna ansökningar till Miljömiljarden, ansökningstillfälle två. Remiss  
Dnr 2004-140-00562 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 



  GFN 2005-04-05 (25) 

rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att överlämna kontorets utlåtande till 
 kommunstyrelsen som svar på remissen.  
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av ordföranden  Leif Rönngren m fl 
(s), vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamöterna Per Bolund (mp), Ulf 
Fridebäck m fl (fp) och Mats Rosén (kd) samt tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt 
(v), att stödja förslaget från Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd om ett ekologiskt 
hållbart VA-system för Kyrkhamn, att i övrigt bifalla kontorets förslag till beslut samt  
att därutöver anföra följande: 
 

Gatu- och fastighetsnämnden delar inte kontorets uppfattning beträffande 
förslaget till ekologiskt hållbart VA-system för Kyrkhamn. Kyrkhamn är ett 
kulturhistoriskt mycket intressant och värdefullt område och skall behållas som 
rekreationsområde. Någon nybyggnation av bostäder utöver de som redan finns 
skall inte ske i det direkta Kyrkhamnsområdet, däremot kan 
kompletteringsbebyggelse ske i näraliggande områden. 

 
Gatu- och fastighetsnämnden stöder därför förslaget från Hässelby Vällingby 
stadsdelsnämnd om ett ekologiskt hållbart VA-system för Kyrkhamn. 

 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
O. 
 
 

 § 54 
Ändrad detaljplan för område vid kv Kolmilan i stadsdelen Hagsätra. Remiss  
Dnr 2005-512-00677 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 7 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan vid kv Kolmilan 
 i stadsdelen Hagsätra, S-Dp 2004-06203-54.  
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal för genomförandet 
 av exploateringen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
P. 
 
 

 § 55 
Detaljplan inom del av fastigheten Johanneshov 1:1 m m (Lindevägen) i Enskede 
Gård. Remiss  
Dnr 2005-512-00584 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 8 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan inom del av 
 fastigheten Johanneshov 1:1 m m (Lindevägen) i Enskede Gård, S-Dp 2004-
 05949-54. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i 
bilaga Q1.   
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan inom del av 
 fastigheten Johanneshov 1:1 m m (Lindevägen) i Enskede Gård, S-Dp 2004-
 05949-54. 
 
Reservation 
 
Tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
Q2. 
 
Tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) enligt bilaga Q3. 
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 § 56 
Upphandling av årsavtal för beläggningsarbeten i Region Ytterstad  
Dnr 2005-600-00961 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 7 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar uppdra åt kontoret att genomföra 
 upphandlingen samt ge förvaltningschefen i uppdrag att fatta tilldelnings- och 
 anskaffningsbeslut. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga R. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Miljöcertifierade företag ska ges fördel i upphandlingsärenden. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
 

 § 57 
Markupplåtelsepolicy för djurcirkusar. Skrivelse från Ann-Marie Strömberg (v)  
Dnr 2004-420-04056 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 8 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på skrivelse från Ann-Marie Strömberg (v) samt  skrivelse från 
 Förbundet Djurens Rätt om förslag att förbjuda upplåtelse av mark till 
 djurcirkusar.  
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
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 § 58 
Begäran om ändring av detaljplan för kv Lunarian m m i Hässelby Villastad, Pl 
6205 A och protest mot vägbygget Näckrosbrinken samt ny exploatering. 
Skrivelse från Nätverket Rädda Badberget  
Dnr 2005-511-00530 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelser från Ulf 
Grabb och Eva-Mia Westergren den 23 februari 2005, Michael Buczek den 23 februari 
2005, Rickard Berthold den 4 mars 2005, Annika Lundgren den 11 mars 2005, Elinor 
Skogsfors den 11 mars 2005, Lena Skogholm den 12 mars 2005, signaturen Skip den 7 
mars 2005, Johnas Liljegren den 4 mars 2005, Liselotte Isacsson den 3 mars 2005, 
Beatrice Sablone Fransson den 3 mars 2005 och Eva-Mia Westergren den 4 april 
2005. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar på 
 Nätverkets skrivelse samt ger kontoret i uppdrag att återkomma till nämnden i 
 samband med genomförandebeslut. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 59 
Ändrad detaljplan för områden vid Gustav III:s väg – delar av fastigheterna 
Ulvsunda 1:1 och Åkeshov 1:1 i stadsdelarna Åkeslund och Olovslund. Remiss av 
programförslag  
Dnr 2005-512-00381 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 10 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelse från 
Olovslunds Trädgårdsstadsförening den 29 mars 2005. I tjänsteutlåtandet föreslogs 
enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för ändrad detaljplan inom 
 delar av fastigheterna Ulvsunda 1:1 och Åkeshov 1:1 i stadsdelarna Åkeslund och 
 Olovslund, Dp 2004-0262-54. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 60 
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Gröndal 1:1 vid Gröndalsvägen i 
Gröndal till AB Stockholmshem  
Dnr 2004-410-02210 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
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1 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Gröndal 
 1:1 till AB Stockholmshem. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal med AB 
 Stockholmshem.  
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att studera möjligheterna till ny bebyggelse vid 
 Gröndalsvägen 43 och återkomma med förslag till markanvisning. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga S1. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att 
avslå förslaget att studera möjligheterna till nybebyggelse vid Gröndalsvägen 43, att i 
övrigt godkänna kontorets förslag samt att därutöver anföra följande: 
 

Till en god boendemiljö hör inte enbart bostäder utan även ytor för 
idrottsutövning och rekreation och mötesplatser. Sannadalsparken är just en sådan 
träffpunkt som behövs i alla bostadsområden. En fritidsgård för ungdomar, men 
också en plats där också vuxna och yngre barn träffas och umgås och ägnar sig åt 
olika aktiviteter. Sannadalsparken har ett centralt läge i bostadsområdet. 
Verksamheten är mycket väl förankrad i området och många medborgare har 
engagerat sig för Sannadalsparken liksom även stadsdelsnämnden. 

 
Såväl stadsdelsnämnden som stadsdelsförvaltningen motsätter sig bestämt 
byggnation i Sannadalsparken. En flyttning till Gröndals bollplan innebär ett 
sämre läge och en negativ uppsplittring av verksamheten. I stället kan en utökning 
av byggnationen i anslutning till Gröndals bollplan övervägas. Förslaget att bygga 
bostäder i Sannadalsparken avslås. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
S2. 
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 § 61 
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Farsta 2:1 vid kv Hammarö i 
Farsta till Familjebostäder AB. Inriktningsbeslut  
Dnr 2005-411-00849 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Farsta 
 2:1 vid kv Hammarö i Farsta till Familjebostäder AB.  
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet (inriktningsbeslut). 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
T. 
 
 

 § 62 
Påbörja avvecklingen av upplageområdet på Snösätragränd! Hemställan från 
Vantörs stadsdelsnämnd  
Dnr 2005-410-00597 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 9 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på hemställan från Vantörs stadsdelsnämnd. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga U. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att i 
huvudsak bifalla kontorets förslag samt att därutöver anföra följande: 

 
Nämnden ger kontoret i uppdrag att följa upp avtalet för att se om det efterlevs. 
Kontoret bör även utreda om avtalet går att häva i förtid samt om det är möjligt att 
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flytta verksamheten till en alternativ placering på Magelugnsvägen bredvid 
Shurgard? 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
 

 § 63 
Byggande av dammar, broar och parkvägar längs Nälsta dike i Sundby 
friområde. Genomförandebeslut  
Dnr 2005-680-00951 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 8 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden fattar genomförandebeslut om byggande av 
 parkvägar, broar och dammar vid Nälsta dike. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 64 
Hovrättens beslut att vägra tillstånd till förvärv av delar av fastigheten Skutan 32 
på Kungsholmen   
Dnr 2003-781-01001 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 16 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 65 
Ansökan om tillstånd till förvärv av aktierna i Fastighets AB Kryddan.Yttrande 
till hyresnämnden.  
Dnr 2003-783-03969 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande med 
förslag till beslut  i rubricerade ärende. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag i tjänsteutlåtandet. 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 
 

 § 66 
Ansökan om tillstånd till förvärv av fastigheten Guldfisken 32 på Östermalm. 
Yttrande till hyresnämnden  
Dnr 2004-781-03237 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att avstyrka Carl och Tomas Urbans 
 ansökan om tillstånd till förvärv av fastigheten Guldfisken 32.  
2 Nämnden justerar beslutet omedelbart med hänsyn till att yttrandet ska avges 
 till hyresnämnden senast den 29 april 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 67 
Förköp av och förvärvstillstånd för vissa fastigheter  
Dnr 2005-781-00447 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 23 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1  Kommunen utövar inte sin förköpsrätt avseende i bilaga 1 angivna förvärv. 
2 Kommunen påkallar inte prövning enligt lagen om förvärv av hyresfastighet  
 m m beträffande de förvärv i bilaga 1 där det anges att tillståndsprövning ej 
 erfordras. 
 
Beslut i  ärendet justeras omedelbart med hänsyn till tidsfristerna för förköpsrätt och 
tillståndsprövning. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 68 
Minska bullret från järnvägen. Skrivelse från Mats Rosén (kd) och Björn 
Nyström (kd)  
Dnr 2005-007-00433 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 15 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
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rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på skrivelsen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s), vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Hasan 
Dölek (s), Karin Hanqvist (s), Margarita Pulido (s), Per Bolund (mp), Berthold 
Gustavsson (m), Anna Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats 
Rosén (kd) ) samt tjänstgörande ersättarna Jimmy Lindgren (s) och Kajsa Stenfelt (v) 
enligt bilaga V. 
 
 

 § 69 
Sport utility ”SUV” eller stadsjeepar. Skrivelse från Ann-Marie Strömberg (v)  
Dnr 2005-330-00280 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 28 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande som 
 svar på skrivelsen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 70 
Överklagande av beslut att införa förbud att stanna och parkera fordon på del av 
Lindetorpsvägen  
Dnr 2005-340-01099 
Hänskjutet från trafikutskottet 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar kontorets utlåtande till
 länsstyrelsen med begäran att överklagandet lämnas utan bifall.  
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga X. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar kontorets utlåtande till
 länsstyrelsen med begäran att överklagandet lämnas utan bifall.  
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 § 71 
Säkerställande av angöring till alla fastigheter. Skrivelse från Kurt Hultgren (sp) 
och Svante Linusson (sp)  
Dnr 2002-340-04000 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 10 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner den lämnade redovisningen. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Y. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner den lämnade redovisningen. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
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 § 72 
Dispensansökan gällande samlastade varuleveranser under utökad 
distributionstid i Gamla Stan utan hinder av förbud mot trafik med motordrivet 
fordon kl. 11.00-06.00  
Dnr 2005-381-01098 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 1 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden bifaller ansökan enligt kontorets förslag. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 73 
Behovet av parkeringsplatser i äldre ytterstaden. Skrivelse från Ann-Marie 
Strömberg (v)  
Dnr 2004-340-03579 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner lämnad redogörelse. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 74 
Anmälan trafikutskottets protokoll nr 1/2005  
 
Anmälan gjordes av protokoll från gatu- och fastighetsnämndens trafikutskott för den 
15 februari 2005. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden godkände anmälan.  
 
 

 § 75 
Exploatering av område vid Norra Bantorget för bostäder, kontor och hotell. 
Genomförandebeslut 
Dnr 2004-512-00409 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 9  
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 18 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet, till vilket förelåg revidering 
av den 7 mars 2005, föreslogs enligt följande: 
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1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner för sin del i ärendet föreliggande  
 överenskommelser med Jernhusen Stationer AB, Jernhusen Fastigheter AB och 
 Öyer Invest AS och hemställer hos kommunfullmäktige att fullmäktige senast den 
 30 juni 2005 godkänner dem och bemyndigar kontoret att vidta erforderliga 
 åtgärder för genomförandet. 
2 Nämnden bemyndigar kontoret att träffa avtal med Skanska Fastigheter AB om 

upplåtelse med tomträtt för  kontorsändamål och med Skanska Mark och 
Exploatering AB om försäljning av mark för bostadsändamål och hemställer hos 
kommunfullmäktige att fullmäktige senast den 30 juni 2005 godkänner beslutet 
och bemyndigar kontoret att vidta erforderliga åtgärder för genomförandet. 

3 Nämnden godkänner investeringsutgifter om 15 mnkr för utförande av provisorisk 
 trafikomläggning m m invid Norra Bantorget och ombyggnad av Torsgatan (delen 
 Lokstallsgatan - Sabbatsbergsvägen). 

4 Nämnden godkänner för sin del investeringsutgifter om 180 mnkr för genom-
förande av exploatering av område vid Norra Bantorget. Nämnden underställer 
beslutet kommunfullmäktige för godkännande. 

5 Beslut i ärendet justeras omedelbart med hänsyn till planerade 
exploateringsarbeten. 

 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Z. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner för sin del i ärendet föreliggande  
 överenskommelser med Jernhusen Stationer AB, Jernhusen Fastigheter AB och 
 Öyer Invest AS och hemställer hos kommunfullmäktige att fullmäktige senast den 
 30 juni 2005 godkänner dem och bemyndigar kontoret att vidta erforderliga 
 åtgärder för genomförandet. 
2 Nämnden bemyndigar kontoret att träffa avtal med Skanska Fastigheter AB om 
 upplåtelse med tomträtt för  kontorsändamål och med Skanska Mark och 
 Exploatering AB om försäljning av mark för bostadsändamål och hemställer hos 
 kommunfullmäktige att fullmäktige senast den 30 juni 2005 godkänner beslutet 
 och bemyndigar kontoret att vidta erforderliga åtgärder för genomförandet. 
3 Nämnden godkänner investeringsutgifter om 15 mnkr för utförande av provisorisk 

 trafikomläggning m m invid Norra Bantorget och ombyggnad av Torsgatan (delen 
 Lokstallsgatan - Sabbatsbergsvägen). 

4 Nämnden godkänner för sin del investeringsutgifter om 180 mnkr för genom-
förande av exploatering av område vid Norra Bantorget. Nämnden underställer 
beslutet kommunfullmäktige för godkännande. 

5 Beslut i ärendet justeras omedelbart med hänsyn till planerade 
exploateringsarbeten. 
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Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 § 76 
Båtinvest Marina på Lilla Essingen. Skrivelse från Roger Mogert (s) 
Dnr 2003-511-03258 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 19 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 17 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar utlåtandet som svar på 
 skrivelsen. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, på förslag av ordföranden  Leif Rönngren m fl 
(s), vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamöterna Per Bolund (mp), Ulf 
Fridebäck m fl (fp) och Mats Rosén (kd) samt tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt 
(v), att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra 
följande: 
 

Båtinvest Marina upptar i dag ingen landyta utan bedriver sin verksamhet på en 
ponton i vattnet. Verksamheten innefattar inte bara försäljning av båtar utan även 
uthyrning av båtplatser. 

 
På dagtid, när Marinan har öppet, har alla som vill möjlighet att promenera på 
pontonen och få den där extra skärgårdskänslan som båtar och bryggor tillför. 
Marinan borde med andra ord öka områdets ”trivselfaktor”. 

 
Det är nämndens mening att Båtinvest Marinas pontonbryggor ska ligga kvar 
genom tillfälligt bygglov. Att ta fram ny detaljplan skulle försena projektet med 
Lux-parken i allt för hög utsträckning. 

 
 

 § 77 
Hornsbergs industriområde  
– Begränsning av Bk1 och Bk2-vägar  
– Ändrad omledningsväg vid avstängning av Essingeleden 
Dnr 2004-320-03551 
Hänskjutet från trafikutskottet 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 20 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 20 januari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 



  GFN 2005-04-05 (38) 

 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
 1 att häva gällande lokala trafikföreskrift om väg med bärighetsklass 1 
  eller 2 (Gröna vägnätet) fr o m 2005-05-01, för:  

  -Ekelundsbron 
       -Franzéngatan, öster om Warfvinges Väg 
       -Hornsbergs Strand 
        -Hornsbergsvägen 
       -Mariedalsvägen 
       -Nordenflychtsvägen, norr om Franzéngatan 
       -Sankt Göransgatan, mellan Warfvinges Väg och Mariedalsvägen. 
 2 att följande omledningsväg, vid avstängning av Essingeleden, utgår: 
  Ekelundsbron – Hornsbergs Strand – Nordenflychtsvägen –  
  Hornsbergsvägen – Lindhagensgatan. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Å. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
 1 att häva gällande lokala trafikföreskrift om väg med bärighetsklass 1 
  eller 2 (Gröna vägnätet) fr o m 2005-05-01, för:  

  -Ekelundsbron 
        -Franzéngatan, öster om Warfvinges Väg 
        -Hornsbergs Strand 
        -Hornsbergsvägen 
        -Mariedalsvägen 
        -Nordenflychtsvägen, norr om Franzéngatan 
        -Sankt Göransgatan, mellan Warfvinges Väg och Mariedalsvägen. 
 2 att följande omledningsväg, vid avstängning av Essingeleden, utgår: 
  Ekelundsbron – Hornsbergs Strand – Nordenflychtsvägen –  
  Hornsbergsvägen – Lindhagensgatan. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt det av 
vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
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 § 78 
Programförslag för ny bebyggelse i stadsdelen Solberga. Remiss 
Dnr 2005-512-00142 och 2004-511-00778 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 23  
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för ny bebyggelse i 
 stadsdelen Solberga, Dp 2001-09765-53.  
2 Nämnden uppdrar åt kontoret att utarbeta en programhandling för utbyggnad av 
 cykelbanor längs Folkparksvägen som underlag för kommande planarbeten och 
 genomförandebeslut. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s), ledamöterna Hasan Dölek (s), Karin Hanqvist (s), 
Margarita Pulido (s) och Per Bolund (mp) samt tjänstgörande ersättarna Jimmy 
Lindgren (s) och Kajsa Stenfelt (v) enligt bilaga Ä1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt bilaga 
Ä2. 
 
 

 § 79 
Program för ny detaljplan för fastigheterna Blackebergs Gård 1 och 2 i 
Blackeberg. Remiss och inriktningsbeslut 
Dnr 2005-512-00151 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 25 
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar utlåtandet som svar på 
 remissen till stadsbyggnadsnämnden. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbete (inriktningsbeslut) 
 samt teckna erforderliga avtal. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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 § 80 
Detaljplan för del av kv Reservoaren m m i Liljeholmen. Remiss 
Dnr 2005-512-00388 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 30  
Protokollsutdrag 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 11 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till detaljplan för del av kv 
 Reservoaren m m i Liljeholmen, S-Dp 2004-16892-54.  
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt tjänstgörande 
ersättaren Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Ö. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden  Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Per Bolund (mp) samt 
tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) gemensamt framställda yrkandet d v s att 
som svar på remissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets tjänsteutlåtande  
samt att därutöver anföra följande: 
 

Det finns inte mycket grönyta vid den del av Nybohovsbacken och det lilla som 
finns måste få vara kvar. Längst upp vid Nybohovsbacken på mark som föreslås 
användas för parkering finns en fin liten grönyta med vackra buskage med syrener 
m.m. Kontoret bör därför se över möjligheterna att lösa behovet av 
parkeringsplatser genom omdisponering inom den nu kraftigt överdimensionerade 
parkeringsplatsen. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Mats Rosén (kd) enligt 
kontorets förslag. 
 
 

 § 81 
Klassificeringen av miljöbilar. Fråga av Björn Nyström (kd) 
Dnr 2004-007-01817 
Bordlagt 8 mars 2005 nr 37  
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 14 februari 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner lämnad redogörelse. 
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Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 82 
Startpromemoria för planläggning och markanvisning åt sandellsandberg AB för 
arkitekturprojekt på Jakobsgatan i stadsdelen Norrmalm (23 bostadslägenheter)  
Dnr 2005-511-00227 
Bordlagt 15 februari 2005 nr 15 och 8 mars 2005 nr 39 
 
Gatu- och fastighetskontoret samt stadsbyggnadskontoret hade avgivit gemensamt 
tjänsteutlåtande till nämndsammanträdet den 15 februari 2005 i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs - vad avser gatu- och fastighetsnämnden – 
enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostadsändamål inom fastigheten 
 Norrmalm 3:40 till sandellsandberg AB och ger kontoret i uppdrag att träffa avtal 
 enligt förslag i utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) och ledamoten Mats Rosén (kd) yrkade bifall 
till förslag som redovisas i bilaga AA1. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden anvisar mark för bostadsändamål inom fastigheten 
 Norrmalm 3:40 till sandellsandberg AB och ger kontoret i uppdrag att träffa avtal 
 enligt förslag i utlåtandet. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m) och Mats Rosén (kd) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) 
och ledamoten Mats Rosén (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamöterna Ulf Fridebäck (fp) och Martina Lind (fp) enligt bilaga AA2. 
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 § 83 
Biogasfärjor, sjöbussar. Inriktningsbeslut 
Dnr 2004-335-02311 
 
Gatu- och fastighetskontoret hade den 30 mars 2005 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden godkänner redovisningen och uppdrar åt 
 kontoret att förbereda upphandling av fyra biogasfärjor, bryggor m m. 
 
Beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 
 
 

Vid protokollet 
 
 
 
Hans Engstrand 
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 Tillhör § 14, bilaga A1 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden 
 2005-04-05 
 
 Tillhör ärende 14 
 

 Kostnadsutveckling av  
 driftsverksamheter för Stockholm 
 jämfört med andra kommuner och 
 även internt mellan 
 stadsdelsnämnderna 
 
 Sten Nordin m fl (m) 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1 att föra över verksamheten för snöröjning och parkskötsel från 
 stadsdelsförvaltningarna till stadens centrala förvaltningar 
 
2 att därutöver anföra följande: 
 
Det är naturligtvis så att klimatet i Stockholm, Göteborg och Malmö skiljer sig ifrån 
varandra vilket leder till olika kostnader. Dessutom är inte den ena vintern den andra lik 
vilket innebär olika kostnaderna för snöröjning. Det man dock kan konstatera är att 
Stockholm har betydligt högre kostnader än de övriga städerna när det gäller både 
vinterindex och barmarksindex. Det finns en annan skillnad som med all säkerhet har 
stor betydelse när det gäller Stockholms höga kostnader. I Malmö- och Göteborg 
existerar inte stadsdelsnämnder vilket innebär att verksamheterna finns centralt i 
kommunerna. I Stockholm är t ex snöröjningen och parkskötsel decentraliserad och 
utlagd på stadsdelsförvaltningarna vilket med stor säkerhet leder till högre kostnader.  
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  Tillhör § 14, bilaga A2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 14 
 
  Kostnadsutveckling av  
  driftsverksamheter för  
  Stockholm jämfört med andra 
  kommuner och även internt  
  mellan stadsdelsnämnderna 
     
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1.  att de centrala förvaltningarna övertar ansvaret för snöröjningen och 
 renhållningen i innerstaden  
 
2.  att därutöver anföra följande: 
 
Det är naturligtvis så att klimatet i Stockholm, Göteborg och Malmö skiljer sig ifrån 
varandra vilket leder till olika kostnader. Dessutom är inte den ena vintern den andra lik 
vilket innebär olika kostnaderna för snöröjning. Det man dock kan konstatera är att 
Stockholm har betydligt högre kostnader än de övriga städerna när det gäller både 
vinterindex och barmarksindex. Det finns en annan skillnad som med all säkerhet har 
stor betydelse när det gäller Stockholms höga kostnader. I Malmö- och Göteborg 
existerar inte stadsdelsnämnder vilket innebär att verksamheterna finns centralt i 
kommunerna. I Stockholm är t ex snöröjningen och parkskötsel decentraliserad och 
utlagd på stadsdelsförvaltningarna vilket med stor säkerhet leder till högre kostnader.  
  



  GFN 2005-04-05 (45) 

Tillhör § 16, bilaga B1 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 16 
 

Stockholms första idrottscentrum 
vid Eriksdalsbadet. Motion av 
Caroline Lundbom (fp) och Ulf 
Fridebäck (fp) 2004:74 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak bifalla kontorets förslag 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Nämnden vill i detta skede inte ta ställning i frågan om på vilket sätt man i framtiden 
ska förfara med spåren. 



  GFN 2005-04-05 (46) 

    
  Tillhör § 16, bilaga B2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 16 
 

Stockholms första idrottscentrum 
vid Eriksdalsbadet. Motion av 
Caroline Lundbom (fp) och Ulf 
Fridebäck (fp). 
 

  Sten Nordin m fl (m)  
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden föreslås besluta 
 
att  bifalla motionen 
 
att  därutöver anföra följande 
 
Stockholmarna blir allt fetare. Ett viktigt vapen mot fetmans utbredning är motion och 
idrott. Tyvärr saknas det motionshallar och andra idrottsanläggningar vilket försvårar 
idrottsutövningen. I andra huvudstäder har man skapat idrottscentra, där flera idrottsytor 
byggs intill varandra. Genom att samla olika idrottsverksamheter på ett och samma 
ställe kan tillgängligheten för olika idrotter öka samtidigt som både personal- och 
driftskostnaderna minskar. 
     
 



  GFN 2005-04-05 (47) 

Tillhör § 21, bilaga C 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 21 

 
  Revisionsrapporten  
  ”investeringsprocessen i  
  Stockholms stad”. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det är inte bara av oppositionen som stadens majoritet får kritik när det gäller köpet av 
Skatteskrapan och ombyggnaden av den till lyxstudentlägenheter.  Det är ett mycket 
högt pris som alla stockholmare får betala för den här affären. För samma kostnad som 
Annika Billström bygger 420 studentlägenheter i Skatteskrapan så kan man bygga 2500 
vanliga studentlägenheter. Vi håller fullständigt med revisorerna när de skriver att ” Ett 
mer realekonomiskt resonemang borde ha förts ” i Skatteskrapsaffären.  
 
Ytterligare ett ärende där stadens vänstermajoritet riskerar att få kritik från revisorerna 
är ombyggnaden av Vällingby Centrum. Projektet kommer i värsta fall blir en ny 
Skatteskrapsaffär med ökade kostnader och orealistiska kalkyler.  
 



  GFN 2005-04-05 (48) 

  Tillhör § 22, bilaga D1 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 22 
 

Revisionsrapporten ”Byggherrens 
syn på samverkan med Stockholms 
stad vid nyproduktion av bostäder 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak bifalla kontorets förslag 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Nämnden är av den uppfattningen att alla inblandade ska involveras i processen. I 
projektsamverkan ska man tillsammans arbeta mot målet att få ner byggkostnaderna och 
bygga så billigt som möjligt, vilket är en av huvuduppgifterna inom ramen för 20K. 



  GFN 2005-04-05 (49) 

  Tillhör § 22, bilaga D2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 22 
 
  Revisionsrapporten ”byggherrens 
  syn på samverkan med Stockholms 
  stad vid nyproduktion” 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1 att uppmana kommunstyrelsen att uppvakta regeringen för att få tillstånd 
 bullernormer som är anpassade till en storstad  
 
2 att uppmana kommunstyrelsen att uppvakta regeringen för att få till stånd 
 enklare och färre förordningar och föreskrifter när det gäller byggandet. 
 
3 att därutöver anföra följande: 
 
Rapporten visar att Stockholms stad och inte minst staten krånglar till det i onödan när 
det gäller bostadsbyggandet. Förutom att byggföretagen anser att handläggningstiderna 
är alldeles för långa så ställer dessutom staden alltför höga krav på estetisk utformning. 
I många ärenden finns t e x  omfattande gestaltningsprogram som totalt både förlänger 
och fördyrar processen.  
 
De buller normer som finns i dag är på tok för snäva för Stockholm där man vill bygga 
bostäder inne i staden och i nära anslutning till vägar och kollektivtrafik. En storstad 
låter mer än en skogsglänta och att många människor söker sig medvetet till storstadens 
puls och aktiviteter. Regeringen har tidigare stoppat flera bostadsprojekt med 
hänvisning till höga bullernivåer. Skall vi kunna bygga fler bostäder måste vi också inse 
att Stockholms innerstad inte är en tyst stadsdel.   
 
Plan- och bygglagen (PBL) måste förenklas. Idag finns alldeles för många förordningar 
och föreskrifter som styr plan- och byggprocessen. Detta medför att nya bostäder 
fördröjs, fördyras eller, vilket är oacceptabelt, inte blir av överhuvudtaget. Den översyn 
som nu sker av plan- och bygglagen måste gå snabbare och staden måste se över sina 
egna krav i syfte att förenkla byggprocessen.  



  GFN 2005-04-05 (50) 

  Tillhör § 26, bilaga E 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 25 
 

Upphandling årsavtal för 
beläggningsarbeten i Region 
Innerstad 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Miljöcertifierade företag ska ges fördel i upphandlingsärenden. 
 
 



  GFN 2005-04-05 (51) 

Tillhör § 26, bilaga F 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 26 
 

Mindre trafik på Högbergsgatan. 
Skrivelse från Katarina-Sofia SDN 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Nämnden vill att översynen ska ske i enlighet med vad kontoret har beslutat. I händelse 
av att kontoret genom översynen finner att åtgärder för att komma till rätta med 
trafiksituationen på Högbergsgatan är nödvändiga, så ska dessa genomföras omgående 
och ej invänta de av kontoret planerade eventuella åtgärder under 2006-2007. 



  GFN 2005-04-05 (52) 

  Tillhör § 28, bilaga G1 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 28 
 
  Uteserveringar året runt. Motion 
  av Mikael Söderlund (m) 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1.  att bifalla motionen i sin helhet 
 
2. att därutöver anföra följande: 
 
I kontorets svar på motionen skriver man att ”Som det ser ut i dag finns ingen regel som 
förbjuder..” att uteserveringar tillåts året runt. På Gatu- och fastighetskontorets hemsida 
står dock att ” uteserveringar får vara uppställda som längst mellan 1 april och 15 
oktober.” Texten på hemsidan går alltså inte helt i linje med kontorets svar på motionen. 
Detta visar att det behövs förtydligande om vilka regler det är som gäller.  
 
 



  GFN 2005-04-05 (53) 

  Tillhör § 28, bilaga G2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 28 
 

Uteserveringar året runt. Motion 
av Mikael Söderlund (m). 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Per Bolund (mp) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
I kontorets svar på motionen skriver man att ” Som det ser ut i dag finns ingen regel 
som förbjuder..” att uteserveringar tillåts året runt. På Gatu- och fastighetskontorets 
hemsida står dock att ” uteserveringar får vara uppställda som längst mellan 1 april och 
15 oktober.” Texten på hemsidan går alltså inte helt i linje med kontorets svar på 
motionen. Detta visar att det behövs förtydligande om vilka regler det är som gäller. 
 
 



  GFN 2005-04-05 (54) 

 Tillhör § 29, bilaga H1 
 
 Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 29 
 

Detaljplan för område vid kv 
Glädjen i Stadshagen. Remiss av 
planförslag 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak bifalla kontorets förslag 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
AB Familjebostäders projekt är viktigt för stadens utbyggnadsmål. Det är av yttersta 
vikt att kontoret ser över de tekniska möjligheterna att genomföra projektet på ett sätt 
som gör att den tidigare tidplanen för projektet kan hållas (byggstart för bostäder april 
2006), exempelvis genom att anlägga gata och påbörja husbyggnation parallellt. 
 
Det finns ett stort behov av förskolor på nordvästra Kungsholmen. Fastigheten Mariedal 
1, som ägs av staden och idag hyrs ut till Länkarna, skulle kunna rymma nybebyggelse 
för förskola. Läget är bra och tomten är stor. Nämnden föreslår att kontoret prövar 
möjligheten till nybebyggelse av förskola på fastigheten Mariedal 1. 



  GFN 2005-04-05 (55) 

Tillhör § 29, bilaga H2 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 29 

 
Detaljplan för område vid kv 
Glädjen i Stadshagen. Remiss 

  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att bifalla kontorets förslag och 
 
att anföra följande: 
 
I området bör naturligtvis ett parkeringstal på 1,0 bilar per lägenhet användas för att få 
en hållbar parkeringssituation. Det är viktigt att man i den nya detaljplanen även tar 
hänsyn till de företag och industrier som finns i området.  



  GFN 2005-04-05 (56) 

Tillhör § 29, bilaga H3 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 29 
 

Detaljplan för område vid kv 
Glädjen mm i stadsdelen 
Stadshagen. Remiss av 
planförslag. 

 
  Per Bolund (mp) 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
  
att  avslå förslaget till tjänsteutlåtande som svar på förslag till ny detaljplan 
 
att avstyrka detaljplanen 
 
att parkeringsytan nordost om kvarteret Glädjen överförs till koloniområdet och 
 omvandlas till kolonilotter. 
 
att  därutöver anföra följande 
 
Den planerade bebyggelsen i kvarteret Glädjen föreslås på parkmark med uppvuxen 
lövskog. Tomten utgör också en spridningskorridor längs med Karlbergskanalen. 
Fastigheten bör därför inte bebyggas. 



  GFN 2005-04-05 (57) 

  Tillhör § 32, bilaga I1 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 32 
 
  Ändrad detaljplan för bussdepå vid 
  Majrovägen i Gubbängen. Remiss 
  av programförslag och  
  inriktningsbeslut. 
 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
   
att  i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
att därutöver anföra följande 
 
Det är angeläget att finna en ny lokalisering för en bussdepå i södra Stockholm eftersom 
det är en ersättning för långt gångna planer på bostadsbebyggelse i t.ex. kvarteret 
Persikan på Södermalm som idag är ett av SL:s bussgarage. 
 
Nämnden anser att det vore önskvärt att placera bussdepån på redan exploaterad mark. 
Det innebär att SL bör studera möjligheter till ett effektivt utnyttjande av marken. SL 
uppmanas av nämnden att undersöka om bussuppställningen kan ta mindre yta, om 
personalparkeringen kan effektiviseras eller andra liknande åtgärder kan vidtas. 
 
Grönmarksintrång ska kompenseras genom att grönsambanden mellan Majroskogen och 
området vid Gubbängens IP förstärks. 
 
 



  GFN 2005-04-05 (58) 

 
  Tillhör § 32, bilaga I2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 32 
 
  Ändrad detaljplan för bussdepå vid 
  Majrovägen ….. 
 
  Per Bolund (mp) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Exploateringen vid Majrovägen hotar en kläcksningsplats för grodor. Kontoret bör 
därför se över möjligheten att kompensera exploateringen genom att anlägga nya 
groddammar i utkanten av området. 
 



  GFN 2005-04-05 (59) 

Tillhör § 33, bilaga J1 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 33 
 
  Detaljplan för del av kv Linaberg i 
  Mariehäll. Remiss. 
 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
   
att  i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
att  därutöver anföra följande 
 
Tvärbanan planeras att dras fram i närheten av kv Linaberg, vilket kommer att förbättra 
kollektivtrafikförsörjningen till området. Detta gör att parkeringstalet för området bör 
kunna sänkas. 



  GFN 2005-04-05 (60) 

 
  Tillhör § 33, bilaga J2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 33 
 
  Detaljplan för del av kv Linaberg i 
  Mariehäll. Remiss. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
I området bör naturligtvis ett parkeringstal på 1,0 bilar per lägenhet användas för att få 
en hållbar parkeringssituation. Det är viktigt att man i den nya detaljplanen även tar 
hänsyn till de företag och industrier som finns i området.  



  GFN 2005-04-05 (61) 

Tillhör § 39, bilaga K 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 39 

     
  Ändrad detaljplan för del av 
  kvarteret Futharken m m i  
  stadsdelen Norra Ängby. Remiss 
  av programförslag. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
De parkeringsplatser som försvinner i och med den förändrade detaljplanen måste 
naturligtvis ersättas med nya platser i samma utsträckning som funnits tidigare.  



  GFN 2005-04-05 (62) 

Tillhör § 41, bilaga L 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Ändrad detaljplan för del av 
fastigheten Smålänningen 3 m m i 
stadsdelen Blackeberg. Remiss av 
planförslag. 

  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det är positivt att det skapas nya parkeringsplaster i området samtidigt som det byggs 
lägenheter. Dock är ett parkeringstal på 0,7 platser per lägenhet för lågt i området. Ett 
parkeringstal på 1,0 platser per lägenhet torde vara  mer i linje med det behov som 
verkligen finns.  



  GFN 2005-04-05 (63) 

Tillhör § 44, bilaga M 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Redovisning av försöksprojekt 
med dynamiska farthinder på 
Slättgårdsvägen, Mälarhöjden. 

  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi var som sagt redan när beslutet fattades mycket skeptiska till idén och kostnaderna. 
Nu visar det sig alltså att priset för hindret är väldigt högt i förhållande till de små 
hastighets dämpande effekter som uppnåddes.  



  GFN 2005-04-05 (64) 

Tillhör § 50, bilaga N 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 50 

     
  Ändrad detaljplan för kvarteret 
  Videbusken i Midsommarkransen. 
  Remiss av planförslaget. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Den positiva utveckling att många läser på  universitet och högskolor innebär också att 
åldern på studenter blir allt mer utspridd. Efter grund skola och gymnasium är det 
många som arbetar några år innan de söker in på högre utbildningar. Detta leder till att 
en del studenter faktiskt äger eller har tillgång till en bil och därför på samma sätt som 
andra människor behöver parkeringsplatser. Att endast ha en parkeringsplats på mer än 
tio studentlägenheter är absolut i minsta laget. 



  GFN 2005-04-05 (65) 

Tillhör § 53, bilaga O 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 53 

     
  Inkomna ansökningar till  
  Miljömiljarden 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det är tråkigt att ett mönster där allt som ryms inom ansökningar från Miljömiljarden 
genomförs samtidigt som andra mer akuta projekt får stå åt sidan eftersom de inte går 
att få in under Miljömiljardens tak. Detta förtrycker en seriös planering från stadens 
sida. 



  GFN 2005-04-05 (66) 

  Tillhör § 54, bilaga P 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 54 
     
  Ändrad detaljplan för område vid 
  Kolmilan i stadsdelen Hagsätra. 
  Remiss av planförslag. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det är lite svårt att få fram ett parkeringstal per lägenhet då endast parkeringsbehov per 
rumsenhet är beräknat . Då en familj oftast har en gemensam bil vore det enklare om 
kontoret istället redovisade parkeringstal per lägenhet istället för per rumsenhet.  
 



  GFN 2005-04-05 (67) 

  Tillhör § 55, bilaga Q1 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 55 
 

Detaljplan inom del av fastigheten 
Johanneshov 1:1 
 
Kajsa Stenfelt (v) 
 

 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att som svar på remissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets 

tjänsteutlåtande, 
 
att uppdra åt kontorets att finna andra parkeringslösningar för nybyggnationen, 

samt 
 
att anföra följande: 
 
Byggnationen kommer att innebära intrång i grönyta och detta intrång måste begränsas 
så mycket som möjligt. Det är inte acceptabelt att ta grönyta i anspråk för 
parkeringsplatser. Behovet av parkeringsplatser måste därför tillgodoses på annat sätt. 
Antingen genom att bygga parkringsgarage under bostadshusen eller genom att använda 
andra parkeringsplatser till exempel den vid OK-macken som nu inte är fullbelagd. 



  GFN 2005-04-05 (68) 

  
  Tillhör § 55, bilaga Q2 

 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Ärende 55 

     
  Detaljplan inom del av fastigheten 
  Johanneshov 1:1 m m i Enskede 
  gård.  
 
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
För att få en tillfredsställande parkeringssituation borde parkeringstalet höjas från 0,7 
till 1 parkeringsplats per lägenhet i detaljplanen.  



  GFN 2005-04-05 (69) 

Tillhör § 55, bilaga Q3 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 55 
 

Detaljplan inom del av fastigheten 
Johanneshov 1:1 
 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Särskilt uttalande 
 
Vänsterpartiet motsatte sig den markanvisning som gjordes i området den 18 maj 2004, 
då vi ansåg att det förslag som då förelåg innebär ett oacceptabelt intrång i grönyta. Med 
de bearbetningar som gjorts kan vi acceptera själva byggnationen. Intrånget i grönyta 
måste dock minskas ytterligare. 



  GFN 2005-04-05 (70) 

Tillhör § 56, bilaga R 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 56 
 

Upphandling av årsavtal för 
beläggningsarbeten i Region 
Ytterstad. 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
  
att  i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att  därutöver anföra följande 
 
Miljöcertifierade företag ska ges fördel i upphandlingsärenden. 



  GFN 2005-04-05 (71) 

Tillhör § 60, bilaga S1 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 60 
 

Markanvisning för bostäder inom 
fastigheten Gröndal 1:1 vid 
Gröndalsvägen i Gröndal till AB 
Stockholmshem. 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   avslå förslaget att studera möjligheterna till nybebyggelse vid 
 Gröndalsvägen 43, 
 
att  i övrigt godkänna kontorets förslag 
 
samt 
 
att   därutöver anföra följande 
 
Till en god boendemiljö hör inte enbart bostäder utan även ytor för idrottsutövning och 
rekreation och mötesplatser. Sannadalsparken är just en sådan träffpunkt som behövs i 
alla bostadsområden. En fritidsgård för ungdomar, men också en plats där också vuxna 
och yngre barn träffas och umgås och ägnar sig åt olika aktiviteter. Sannadalsparken har 
ett centralt läge i bostadsområdet. Verksamheten är mycket väl förankrad i området och 
många medborgare har engagerat sig för Sannadalsparken liksom även 
stadsdelsnämnden. 
 
Såväl stadsdelsnämnden som stadsdelsförvaltningen motsätter sig bestämt byggnation i 
Sannadalsparken. En flyttning till Gröndals bollplan innebär ett sämre läge och en 
negativ uppsplittring av verksamheten. I stället kan en utökning av byggnationen i 
anslutning till Gröndals bollplan övervägas. Förslaget att bygga bostäder i 
Sannadalsparken avslås. 



  GFN 2005-04-05 (72) 

Tillhör § 60, bilaga S2 
 
Gatu- och fastightesnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 60 

     
  Markanvisning för bostäder inom 
  fastigheten Gröndal till AB  
  Stockholms hem 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Eftersom de kommunala bostadsbolagen är starkt representerade i området borde en 
privat byggherre ges markanvisningen. Då området består av 69% hyresrättslägenheter 
och endast 31% bostadsrätter borde istället markanvisningen tillfalla ett byggföretag 
som kan bygga bostadsrätter för att få en blandning när det gäller upplåtelseformerna. 
 
 



  GFN 2005-04-05 (73) 

Tillhör § 61, bilaga T 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 61 

    
  Markanvisning för bostäder inom 
  fastigheten Farsta 2:1 vid kv 
  Hammarö i Farsta till  
  Familjebostäder. 
   
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
I Farsta är i dag 70% av flerbostadshusen  upplåtna med hyresrätt. Det känns med den 
bakgrunden fel att besluta om markanvisning för ytterligare hyreslägenheter. De 
kommunala bostadsbolagen äger 53% av flerbostadshusen i området. Det vore därför 
önskvärt att en privat byggherre skulle kunna komma i fråga när det gäller 
markanvisningen.  
 
 



  GFN 2005-04-05 (74) 

Tillhör § 62, bilaga U 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 62 
 

Påbörja avveckling av 
upplageområdet Snösätragränd. 
Hemställan från Vantörs SDN. 

   
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
att   i huvudsak bifalla kontorets förslag 
 
samt  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Nämnden ger kontoret i uppdrag att följa upp avtalet för att se om det efterlevs. 
Kontoret bör även utreda om avtalet går att häva i förtid samt om det är möjligt att flytta 
verksamheten till en alternativ placering på Magelugnsvägen bredvid Shurgard? 



  GFN 2005-04-05 (75) 

Tillhör § 68, bilaga V 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 68 
 

Minska bullret från järnvägen. 
Skrivelse Mats Rosén (kd) och 
Björn Nyström (kd). 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det är mycket angeläget att Stockholms stad kontinuerligt ligger på de statliga 
myndigheterna och operatörerna för att på så sätt lyfta fram stadens synpunkter. 
Järnvägslinjer skär genom Stockholm på många håll vilket innebär att buller problem 
finns på flera olika ställen och därför borde vara en fråga som staden försöker få 
Banverket att göra något åt. 

 



  GFN 2005-04-05 (76) 

Tillhör § 70, bilaga X 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 70 

     
  Överklagande av beslut att införa 
  förbud att stanna och parkera 
  fordon på del av Lindetorpsvägen 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1.  att bifalla överklagandet 
 
2. att därutöver anföra följande: 
 
För att Stockholm ska kunna utvecklas och frodas behövs företag som växer och 
utvecklas. Det borde alltså vara i Stockholms stads intresse att underlätta för de företag 
som verkar i staden så mycket som möjligt. Därför bör Söderglas överklagande bifallas 
och inte avslås som kontoret föreslår.  



  GFN 2005-04-05 (77) 

Tillhör § 71, bilaga Y 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 71 

     
  Skrivelse till Gatu- och  
  fastighetsnämnden angående 
  säkerstälande av angöring till alla 
  fastigheter, Kurt Hultgren och 
  Svante  Linusson båda (sp) 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1.  att avslå skrivelsen i sin helhet 
 
2. att därutöver anföra följande 
 
Det är naturligtvis viktigt att fordon måste kunna stanna framför fastigheter. Detta 
problem har aktualiserats i och med att staden från den 15 april inte längre har kvar det 
generella undantag för t ex taxibilar när det gäller parkerings- och stoppförbud utanför 
fastigheter. En förutsättning för taxis verksamhet är naturligtvis att det ska vara möjligt 
att hämta och lämna personer på adresser där även parkerings- och stoppförbud finns. 
 
 



  GFN 2005-04-05 (78) 

Tillhör § 75, bilaga Z 
 
Gatu- och trafiknämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 75 

     
  Exploatering av område vid Norra 
  Bantorget för bostäder, kontor och 
  hotell. Genomförandebeslut. 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1.  att delvis godkänna kontorets förslag till beslut 
 
2.  att sälja marken till exploatören för kontorsfastigheten 
 
3. att därutöver anföra följande 
 
Det är positivt att de utvecklingsidéer och det arbetet den förra borgerliga majoriteten 
initierade med Norra Stationsområdet fortsätter.  
 



  GFN 2005-04-05 (79) 

Tillhör § 77, bilaga Å 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 77 

     
  Hornsbergs industriområde 
  
  Sten Nordin m fl (m) 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
 
1 att  avslå kontorets förslag till beslut 
 
2 att därutöver anföra följande 
 
Ekelundsbron bör även fortsättningsvis vara omledningsväg då Essingeleden stängs av. 
Det kommer annars bli stora problem för den tunga trafiken att ta sig igenom 
Stockholm. I området finns ett av Sveriges största koncentrationer Biotech företag. 
Stockholms stad borde försöka underlätta för den verksamhet som finns där och beakta 
industrins intressen istället för som i fallet delvis försvåra för företagen och deras 
transporter. 
 



  GFN 2005-04-05 (80) 

Tillhör § 78, bilaga Ä1 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 78 
 

Programförslag för ny bebyggelse i 
stadsdelen Solberga. Remiss. 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
 
Om Solberga bollplan skall bebyggas med bostäder förutsätts att bollplanen ersätts på 
annan plats i närområdet. Denna andra placering måste finnas innan markanvisning 
sker. Bollplanen ligger intill Solbergaskolan och används både av skolan och av lokala 
idrottsföreningar. 



  GFN 2005-04-05 (81) 

  Tillhör § 78, bilaga Ä2 
 
  Gatu- och fastighetsnämnden 
  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 78 
 

Programförslag för ny bebyggelse i 
stadsdelen Solberga 

 
  Sten Nordin (m) 
  Ulf Fridebäck (fp) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det vore önskvärt med en bättre redovisning av parkeringssituationen i ärendet. 



  GFN 2005-04-05 (82) 

Tillhör § 80, bilaga Ö 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 

  2005-04-05 
 
  Tillhör ärende 80 
 

Detaljplan för del av kv 
Reservoaren m m i Liljeholmen. 
Remiss 

 
  Leif Rönngren m.fl. (s) 
  Kajsa Stenfeldt (v) 
  Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar 
  
att som svar på remissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets 

tjänsteutlåtande, 
 
samt 
 
att   därutöver anföra följande: 
 
Det finns inte mycket grönyta vid den del av Nybohovsbacken och det lilla som finns 
måste få vara kvar. Längst upp vid Nybohovsbacken på mark som föreslås användas för 
parkering finns en fin liten grönyta med vackra buskage med syrener m.m. Kontoret bör 
därför se över möjligheterna att lösa behovet av parkeringsplatser genom 
omdisponering inom den nu kraftigt överdimensionerade parkeringsplatsen. 



  GFN 2005-04-05 (83) 

Tillhör § 82, bilaga AA1 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 82  

 
  Startpromemoria för planläggning 
  och markanvisning åt  
  sandellsanberg AB för  
  arkitekturprojekt på Jakobsgatan i 
  stadsdelen Norrmalm  
 
  Sten Nordin m fl (m) 
  Mats Rosén (kd) 
 
 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutar  
 
att  avstyrka förslaget  
 
att  därutöver anföra följande 
 
Vi är positiva till fler bostäder i city. Rivningen av Klarakvarteren ledde till en miljö i 
det närmaste befriat från boende. Att detta har påverkat City negativt är uppenbart och 
att öka antalet bostäder i området är därför nödvändigt. Att tänka nytt är stort men i det 
här fallet handlar det snarare om att tänka rätt. Arkitekturprojektet är intressant men 
placeringen som föreslås vara i nära anslutning till Jakobs kyrka känns helt avig och 
man borde kunna ställa kravet att nybyggnation skulle vara mer anpassad till befintlig 
omgivning och arkitektur.  
 
 



  GFN 2005-04-05 (84) 

Tillhör § 82, bilaga AA2 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
2005-04-05 
 
Tillhör ärende 82 

 
  Startpromemoria för planläggning 
  och markanvisning åt  
  sandellsandberg AB  
 
  Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi är positiva till fler bostäder i city. Rivningen av Klarakvarteren ledde till en miljö i 
det närmaste befriat från boende. Att detta har påverkat City negativt är uppenbart och 
att öka antalet bostäder i området är därför nödvändigt. Vi anser att det aktuella 
arkitekturprojektet är intressant och annorlunda. Stockholm är en storstad och i sådana 
måste man våga bygga lite djärvt. Det är de annorlunda husen, de som sticker ut från 
mängden, som gör Stockholm unikt. Dock måste fastighetens läge prövas noga mot 
framförallt Jakobs kyrkas placering. 
 


